Pursuant to the recent changes in the Russian legislation related to branches and representative offices of foreign legal entities, as of January 1st, 2015 the accreditation of branches and representative offices is vested on Russian Federal Tax Services. Hence, neither State Registration Chamber of the Ministry of Justice nor Russian Trade and Commerce Chamber may accredit branches and representative offices any longer.

Russian Federal Tax Services has appointed Interdistrict Inspectorate of the Federal Tax Service of Russia No. 47 in Moscow as accreditation authority. Please note that this applies to any branch or representative office irrespective of its location. The exception is accreditation of branches and representative offices of credit organizations and organizations of civil aviation (aviation companies).

Below are the key points of the legislative amendments in respect of new accreditation rules for branches and representative offices of foreign companies as well as transitioning rules.

1. Branches and representative offices which accreditation will expire after April 1st, 2015:

Branches and representative offices are obliged to submit certain documents and information to the accreditation authority before April 1st,  2015 for inclusion into the new register. Among other things those documents and information include notification (in the form provided by the legislation), permission to open the representative office or accreditation certificate for the branch, etc.

Upon inclusion in to the register, branches and representative offices will be considered to be accredited till the date of expiration of the actual accreditation term / accreditation permissions issued before.

There is no special charge or stamp duty for including in the register.

The above does not apply to the branches and representative offices of credit organizations and aviation companies. All information with respect to such branches and representative offices shall be submitted by either Russian Central Bank or Federal Agency of Air Transport (Rosaviation).

2. Branches and representative offices which accreditation will expire (or has already had expired) after January 1st, 2015 but before April 1st, 2015:

Branches and representative offices may submit necessary documents to the accreditation authority 30 calendar days before expiration of accreditation and obtain accreditation of the branch or representative office.

For the branches and representative offices which accreditation will expire (or has had expired) in the period from January 1st, 2015 till January 31st, 2015 it is allowed to submit documentation for obtaining new accreditation in the period from February 1st, 2015 till February 28th, 2015.

3. Branches and representative offices of credit organizations and aviation companies with the accreditation expiring after 1st April 2015:

As before, accreditation of branches and representative offices of credit organizations and aviation companies will be performed by the Russian Central Bank or Rosaviation. Further, the Central Bank or Rosaviation will inform the accreditation authority.

4. State duty for new accreditation of branches and representative offices:

The state duty for accreditation of branches and representative offices will be 120 000 RUB. To reemphasize, there is no stamp duty for insertion into the register, but for new accreditation.

5. Requirements in respect of foreign employees of branches and representative offices:

Prior to inclusion of the branch or representative office into the new register and submission documents to the accreditation authority,  the number of  foreign employees should be verified by the Russian Trade and Commerce Chamber. 

The main question is obviously what happens if the branch or representative office is not included into the new register. The legislation provides that in this case the accreditation will be terminated.

Обращаем Ваше внимание на внесение важных  изменений в процедуру аккредитации представительств и филиалов иностранных юридических лиц, которые вступили в силу с 1 января 2015 года. В частности, информация обо всех действующих представительствах и филиалах до 1 апреля 2015 года должна быть внесена в новый реестр, на ведение которого уполномочен новый аккредитующий орган – Федеральная налоговая служба Российской Федерации (ФНС). В случае несоблюдения данного требования действие аккредитации прекращается. Более подробная информация приведена ниже. 

В соответствии с правилами, вступившими в силу с 1 января 2015 года, обязанность по аккредитации филиалов и представительств возложена на ФНС. Таким образом, ни Государственная регистрационная палата при Министерстве юстиции Российской Федерации, ни Торгово-промышленная палата Российской Федерации более не осуществляют полномочия по аккредитации филиалов и представительств иностранных юридических лиц, за исключением юридических лиц некоторых организационно-правовых форм. 

ФНС наделила полномочиями по аккредитации Межрайонную инспекцию ФНС РФ по г. Москве № 47. Инспекция № 47 занимается аккредитацией любых филиалов и представительств независимо от места их нахождения. Исключение составляют лишь представительства иностранных кредитных организаций и иностранных юридических лиц, осуществляющих деятельность в области гражданской авиации. 

Ниже прокомментированы наиболее существенные изменения законодательства в части аккредитации филиалов и представительств иностранных юридических лиц, а также переходные положения. 

Указанные ниже требования не применяются в отношении представительств иностранных кредитных организаций и иностранных юридических лиц, осуществляющих деятельность в области гражданской авиации. Обязанность по внесению информации в отношении данных представительств в реестр возложена на Банк России и Росавиацию.

1. Филиалы и представительства, срок аккредитации которых истекает после 1 апреля 2015 года:

Такие филиалы и представительства обязаны в срок до 1 апреля 2015 года представить необходимые документы и сведения в Инспекцию № 47 для внесения в государственный реестр аккредитованных филиалов, представительств иностранных юридических лиц.  Среди представляемых документов должно быть заявление (составленное по установленной форме), разрешение на открытие представительства или свидетельство об аккредитации филиала и другие документы. 

Филиалы и представительства, которые внесены в реестр до 1 апреля 2015 года, считаются аккредитованными до окончания срока действия их аккредитации, разрешений на открытие представительств, выданных ранее. 

Государственная пошлина за внесение сведений в реестр не взимается. 

2. Филиалы и представительства, срок аккредитации которых истекает с 1 февраля по 1 апреля 2015:

Указанные филиалы и представительства вправе обратиться для получения новой аккредитации в Инспекцию № 47 в течение 30 календарных дней до дня окончания срока действия аккредитации, разрешения на открытие представительства.

3. Филиалы и представительства, срок аккредитации которых истекает с 1 по 31 января 2015:

Указанные филиалы и представительства вправе обратиться для получения новой аккредитации в Инспекцию № 47 в период с 1 февраля по 28 февраля 2015 года. 

4. Размер государственной пошлины за аккредитацию филиалов и представительств:

За аккредитацию филиалов и представительств иностранных юридических лиц, создаваемых на территории Российской Федерации, уплачивается государственная пошлина в размере 120 000 рублей за каждый филиал или представительство. Обращаем внимание на то, что пошлина взимается не за включение действующих филиалов и представительств в государственный реестр, а за получение аккредитации впервые. 

5. Требования в отношении иностранных сотрудников филиалов и представительств:

Перед внесением сведений о филиалах и представительствах в государственный реестр и представлением документов в орган по аккредитации численность иностранных граждан, являющихся работниками этих филиала, представительства,  должна быть заверена Торгово-промышленной палатой Российской Федерации. 

Важно также обратить внимание на последствия несоблюдения требований закона о внесении сведений о действующем филиале или представительстве в государственный реестр до 1 апреля 2015 года. В этом случае действие аккредитации прекращается. 
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